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Domaszéki galamb nyerte az olimpia tiszteletére rendezett versenyt 

Elsőként ért haza Athénból Vesszőzés 
„Euroval itt fizethet!" hirdetik a Spar áruházak pénztárai fölött ló-
gatott táblák. A hír örömteli, az elnyűtt arcú munkába indulók és 
kopott kisnyugdíjasok végre kipöngethetik a kasszírnők elé a zse-
büket húzó internacionalista érméket. Viszont a nyelvtanórákon 
kevéssé figyelő tanulóifjúság azt gondolhatja, hogy az unióban 
megszánt a magyar helyesírás, amely szerint a rövid magánhang-
zóra végződő szavak toldalékolásakor a hötúre ékezet köll. (Rá-
adásul az „euró" már alapból hosszú „ó".j Javaslat: a megspórolt 
vesszőcskével annyit húzzanak a szövegíró és valamennyi enge-
délyező körmöcskéjére, ahány vevő naponta betér a boltjukba. 
Tanulni ebből se fognak ugyan, de legalább egy darabig nem bú-
nak tollat fogni a kezükbe, annyival is kevesebb nyelvi merényle-
tet követnek el. 

N Y . P. 

Ötven használt lakást vett és újít fel Szegeden az IKV 

Hamarosan száz 
család is mozdulhat 
Kétfordulós pályázat útján 50 
lakást vásárolt a szegedi IKV Rt. 
a szabadpiacon. Az elsőrangú cél 
a lakásmobilitás elősegítése. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

Az első pályázatra jelentkező tu-
lajdonosok közül 21-nek a laká-
sa felelt meg a feltételeknek. A 
szegedi IKV Rt. az adásvételi 
szerződések megkötése után 
hozzálátott ezek felújításához. 
Az önkormányzati lakásvagyont 
kezelő cég összesen 50 használt 
lakást akart vásárolni, ezért egy 
hónappal ezelőtt ismét vételi 
ajánlatot tett. Ebben a második 
fordulóban már 31 lakás megfe-
lelt a feltételeknek, 29-et megvá-
sároltak. 

Az ajánlatokat egy pontrend-
szer alapján értékelték - tájékoz-
tatott Németh István elnök-ve-
zérigazgató. Számításba vették a 
lakás helyét, műszaki állapotát 
és természetesen az árát. A leg-
alább másfél és legfeljebb 2 plusz 
2 szobás panellakások vételára 
nem haladhatta meg a 7 és fél 
millió forintot, a szükséges fel-
újításokra pedig átlagosan 300 
ezret költhet az IKV. Az 50 lakás 
közül fajlagosan a legolcsóbb egy 
77 négyzetméteres, 2 plusz 2-es 
volt, 7 millió 400 ezer forintot 
kapott érte a tulajdonosa. A leg-
drágábban, négyzetméterenként 
127 ezerért, összesen 6 millióért 
egy tarjáni, első emeleti 47 négy-
zetméterest vásárolt meg a cég. 
Az 50 lakótelepi lakás közül alig 
néhány zárószinti. A szerződése-
ket a napokban kötik, a felújítá-
sokkal őszre elkészülnek. 

Ugyancsak ősszel határozza 

meg az önkormányzat, milyen 
elvek és szempontok alapján jut-
hatnak hozzá az újonnan megvá-
sárolt 50 önkormányzati lakás-
hoz a jövendő bérlők. Mint Né-
meth István elmondta, ez az ak-
ció elsősorban a mobilitás segíté-
sét célozza: a nagyobb alapterüle-
tű és komfortfokozatú lakást, az-
az a minőségi cserét kérők közül 
kerülhet ki az 50 bérleménybe 
költözők többsége. Az így meg-
üresedett lakások pedig olyan 
családok számára jelenthetnek 
megoldást, akik eddig nem jutot-
tak szociális bérlakáshoz. Ha 
ezeket is számításba vesszük, 
összesen száz család is mozdul-
hat, illetve lakást kaphat az ősz-
szel. 

Ennél olcsóbb megoldást 
nemigen lehet elképzelni az ön-
kormányzati lakásvagyon gyara-
pítására, illetve a minőségi cse-
rékre. Az IKV a Nemzeti lakás-
program pályázatán nyert pénz-
ből finanszírozza a vásárlásokat 
és a felújításokat, összesen 375 
millió forintból, amelyből 112 
millió az önrész. Mint ismert, 
új lakásokat is építenek, szintén 
ötvenet, a Cserzy Mihály utcá-
ban. Ehhez is nyertek 300 mil-
lió forintot. Az új lakások négy-
zetméterenkénti ára persze jó-
val magasabb lesz, mint a hasz-
nált paneleké. Elkezdődött a 
belvárosi tömbrehabilitáció má-
sodik üteme is, melynek költsé-
geihez 121 millió forintot 
ugyancsak pályázati úton nyer-
tek. A szegedi önkormányzat a 
lakásvagyon gyarapításához és 
minőségi fejlesztéséhez e pályá-
zatok révén összesen 684 millió 
állami forintot szerzett az idén. 

Folytatás az 1. oldalról 

Az aranyérmes, vagyis a 41 692 
azonosító számú madár rendkí-
vül nehéz időjárási viszonyok 
között repült: Görögországban 
még 50 fokos hőségben rajtolt, 
majd Törökország határán szél-
viharba került, amely elvágta 
társaitól. Azokról a madarakról, 
illetve Takács úr többi verseny-
ző postagalambjáról a tenyésztő 
nem rendelkezik információval, 
de valószínűleg soha többé nem 
térnek vissza. 

- Kódolt chipet tartalmazó 
gyűrű található az állatok lábán, 
számítógéppel tehát pontosan 
nyomon követhető az útjuk -
szólt a magyarázat. - A műszer 
regisztrálja a hazaérkezéshez 
szükséges időt és a megtett utat 
is. E kettő alapján győzött az én 
galambom - büszkélkedett a te-
nyésztő, aki elárulta, az aranyér-
mes hím piaci értéke sokmillió 
forint. 

A galambok rendelkeznek a 
legfejlettebb navigációs rend-
szerrel az élőlények között, a 
légnyomást és a Föld mágneses 
pontjait is képesek érzékelni -
folytatta az ismeretterjesztést a 
galambász. Akár 100-120 kilo-
méteres sebességgel is repülnek, 
1200 kilométert is megtesznek. 
Megfejtetlen azonban, hogyan 
képesek tájékozódni. Valószínű, 

Hamarosan megkapják a nö-
vényvédelmi bírságról szóló ér-
tesítést azok, akik a fölszólítás 
ellenére sem kaszálták le tel-
kükön az allergiakeltő parlag-
füvet. A szegedi hatóság most 
csupán a 20 ezertől 2 millió 
forintig kiróható büntetés mi-
nimumát szabja ki. 

A szegedi parlagfűprogram bein-
dítása óta másfélszáz bejelentést 
kapott a polgármesteri hivatal a 
gazzal benőtt belterületekről. A 
telkek ellenőrzése után fölszólí-
tották a tulajdonosokat a gyo-
mok eltüntetésére, majd - a ha-
táridő letelte után - megnézik, 
eleget tettek-e a fölhívásnak. 

Orosziné Polner Kinga, a ható-
ságként eljáró általános igazgatási 
iroda osztályvezetője tájékoztatá-
sa szerint az esetek felénél már vé-

hogy füleik mögött úgynevezett 
„radartollak" vannak, hiszen 
30-40 kilométerről még lera-
gasztott szemmel is hazatalál-
nak. Fontos, hogy minőségi vér-
vonalból származzanak, de a ge-

geztek az utóellenőrzéssel, s azt 
látták, hogy a fölszólítottak közel 
fele vágta le a gazt. A hatóság 
munkáját hátráltatja, ha nincs 
meg a tulajdonos. Ennek több oka 
lehet: az illető ismeretlen helyre 
utazott (esetleg időközben el-
hunyt), vagy időközben gazdát 
cserélt a porta, s még nem tisztá-
zott, ki felel a gyorsan növő gyo-
mért. Cégek esetében előfordul, 
hogy eltűnnek, ilyenkor a cégbíró-
ságon kell nyomozni utánuk. 

Növényvédelmi bírságot csak 
azokra szabnak ki, akiknek ga-
zos területén parlagfű is terem. 
Utóbbit ugyanis veszélyes nö-
vényként jelöli meg a vonatkozó 
törvény. A „csupán" elhanyagolt, 
de parlagfűvel nem fertőzött tel-
kek tulajdonosai ellen szabály-
sértési eljárás indul. 

A „parlagfűbüntetés" 20 ezertől 

netika mellett a megfelelő ta-
karmány, vitamin és a rendsze-
res tréning is hozzájárul a sike-
res szerepléshez. Emellett elen-
gedhetetlen a tenyésztő elszánt-
sága és kitartása is. 

2 millió forintig terjed. A most 
számon kért tulajdonosokat első 
alkalommal a kiszabható legala-
csonyabb bírsággal figyelmeztetik 
kötelességükre. 

- A cél nem a büntetés, hanem 
az, hogy mindenki időben leka-
szálja a parlagfüvet - mondta az 
osztályvezető. 

A határozat ellen fellebbezhet 
az érintett, ám ha indokait nem 
fogadják el, s mégsem akar fizetni, 
a bírság adó módjára behajtható. 
Ezen felül: ismételhető is. A gyo-
mot ugyanis a büntetés mellett is 
le kell vágnia, s ha ezt nem teszi, a 
határidő után újabb bírságot ró-
nak ki rá. 

A város és a megye külterületeit 
a hódmezővásárhelyi székhelyű 
Növény-egészségügyi és Talajvé-
delmi Szolgálat ellenőrzi. Tájé-
koztatásuk szerint eddig összesen 

Takács László 43 éve foglalko-
zik ezekkel az élőlényekkel, el-
mondása szerint még a családi 
programjait, házaséletét is ga-
lambjai „igényeihez" igazítja. 

T Ó T H GÁBOR 

580 bejelentést kaptak, ebből 215 
esetben hoztak védekezésre föl-
szólító határozatot. Az érintett 
tulajdonosoknak együttesen 
1656 hektár területről kellett le-
vágniuk a gazt. Az utóellenőrzés a 
megyében is tart, s az eddigi ta-
pasztalatok igen jók. 

NY. P. 

TARtÓKEZEtES 
Csongrád megyében 70 ezer hek-
táron aratták le a gabonát, de a 
tarlókezelés még sok helyütt várat 
magára - figyelmeztetett Gavallér 
József, a növény-egészségügyi és 
talajvédelmi szolgálat igazgatója. 
A szakember arra kéri a gazdákat, 
hogy a tárcsázásnál hatékonyabb 
gyomirtással vagy szántással vé-
dekezzenek a gyorsan növésnek 
indult gyom ellen. 

Postázzák az első növényvédelmi bírságokat 

Szegeden 20 ezer forint a büntetés 

Csomópont csak jövőre Nem nyugodtak meg a kedélyek 

Igazgatóváltás a dorozsmai 
Orczy általános iskolában 

Folytatás az 1. oldalról 

Elek István, az SZKT infrastruk-
túra főmérnöke szerint megfon-
tolandó, hogy mennyit érdemes 
rákölteni erTe a konkrét csomó-
pontra, hiszen jövőre valószínű-
leg az egészet teljesen újjáépítik. 
A cél inkább az, hogy baleset nél-
kül átvészeljék a felújításig még 
hátralévő időszakot. A beruhá-
zás bármikor megindítható, hi-
szen van építési engedély, csak az 

átszelés és a kitérők cseréjéhez 
szükséges 380 millió forint hi-
ányzik. 

Eredetileg azt tervezte az ön-
kormányzat, hogy a Tisza Lajos 
körút egészen a Kálvin térig újul 
meg, de végül nem volt elég for-
rás a teljes beruházásra. - Erőtel-
jesen lobbizunk a szaktárcánál, 
hogy támogatást kaphassunk a 
csomópont és a villamosvonalak 
további felújítására - mondta 
Nagy Sándor. A városfejlesztési 

alpolgármester hangsúlyozta, 
hogy a tervek mellé most megva-
lósíthatósági tanulmányt készí-
tenek, ha pályázati lehetőség 
adódik, bármikor beadhassák. 

Lapunk úgy értesült, hogy Sze-
ged esélye azért jó egy ilyen pá-
lyázaton, mert itt városi tulaj-
donban maradtak a villamospá-
lyák. Az unió csak az önkor-
mányzatoknak ad támogatást 
fejlesztésre. A közeljövőben pe-
dig jó eséllyel juthat a város uni-
ós támogatáshoz. 

Az Anna-kúthoz tervezett mű-
szaki megoldás Magyarországon 
egyedülálló lenne. Olyan kitérőt 
építenek be, amely a járművek 
kanyarodását több irányban biz-
tosítaná, mint a jelenlegi. A vá-
gányok közét pedig a Dugonics 
téri kitérőhöz hasonló módon 
aszfalttal burkolnák. Az átépítés 
nemcsak a csomópontot, hanem 
annak közvetlen környezetét is 
érintené, új vágányokat építené-
nek be például a Kossuth Lajos 
sugárúton egészen a Bocskai ut-
cáig. 

Az SZKT főmérnöke szerint a 
3-as, 4-es vonalon csak akkor in-
dítják be a forgalmat újra, ha a 
legszükségesebb javításokat elvé-
gezték az elöregedett átszelésen. 

M. B. I. 

Nem nyugodtak meg a kedélyek 
a kiskundorozsmai Orczy Ist-
ván Általános Iskolában történt 
igazgatóváltás kapcsán. Többek 
véleménye szerint politikai 
döntés született az ügyben. Ezt 
határozottan tagadja Révész 
Mihály, a közgyűlés oktatási bi-
zottságának szocialista elnöke. 

„Mi, szülők azon az állásponton 
vagyunk, hogy az a személy, aki 
öt éven keresztül - lelkiismerete-
sen, elkötelezetten, idejét, ener-
giáját nem kímélve, az iskola ér-
dekeit maximálisan szem előtt 
tartva - dolgozott, annak kellene 
továbbra is az iskolát vezetnie! 
(...) Nagyon szeretnénk, ha a 
2004-05-ös tanévtől ismét Har-
kai Jánosné lenne az Orczy Ist-
ván Általános Iskola igazgatója!" 
A szülői munkaközösség (szmk) 
vezetősége kérte ezt levélben 
Botka László polgármestertől 
még július elején, közvetlenül a 
közgyűlési döntés után, amikor a 
testület Kádár Mihálynét nevezte 
ki öt évre az intézmény élére. Az 
szmk várta, hogy a polgármester 
megindokolja, miért nem hosz-

szabbították meg Harkainé man-
dátumát, de a mai napig nem 
kaptak választ. 

Cselenszki Zoltánné szmk-tag 
lapunknak elmondta, értetlenül 
állnak a közgyűlési döntés előtt, 
hiszen a régi igazgató szerinte 
már bizonyított: jó kapcsolatot 
ápolt a szülőkkel, negyvenmillió 
forintot szedett össze pályáza-
tokból fejlesztésekre és felújítá-
sokra, kiváló szakmai műhelyt 
hozott létre az iskolában. A szü-
lők szerint nem lehet belenyu-
godni az igazságtalanságba, 
ugyanakkor tanácstalanok, mit 
tegyenek, kihez forduljanak a to-
vábbiakban panaszukkal. 

- Ezen túl kell lépni - hangsú-
lyozta a volt igazgató, aki csak azt 
fájlalja, hogy nem indokolták 
meg, miért nem maradhat az in-
tézmény direktora. Elmondta, bi-
zonytalannak érzi a helyzetét az 
Orczyban, ahol 1978 óta tanít ké-
miát. A tantestület, a szülői mun-
kaközösség és az önkormányzat 
oktatási bizottsága is Harkainét 
támogatta Kádár Mihályné test-
nevelővel szemben, ennek ellené-
re a közgyűlés nagy többséggel Ká-

dárnénak szavazott bizalmat. 
Többek szerint politikai döntés 
született az ügyben. Az a szóbe-
széd járta, járja, hogy a régi igazga-
tónak azért kellett mennie, mert 
jobboldali fészek lett az Orczy. 

- Én is hallottam arról, hogy 
polgári kör működik az iskolában, 
aminek nem vizsgáltam az igaz-
ságtartalmát - mondta Révész Mi-
hály. Az önkormányzat oktatási 
bizottságának szociahsta elnöke 
ugyanakkor határozottan tagadta, 
hogy szerepet játszott volna a poli-
tika a testület döntésében. Érde-
kes, hogy amikor Harkainé nem 
kapott olyan nagy támogatást a 
tantestülettől, mégis őt választot-
ta igazgatónak a közgyűlés, senki 
sem beszélt politikáról - hangsú-
lyozta Révész. 

- Az igazgatóválasztásnak vol-
tak előzményei és utóhatásai, de 
én már nem ezekkel szeretnék 
foglalkozni, hanem a tanítással 
és a gyermekekkel - jelentette ki 
Kádárné. Az új direktor közölte: 
senkitől sem szeretne megválni, 
hiszen bőven lesz munka az is-
kolában. 

sz. c. sz. 

Takács László galambja nyerte el az aranyérmet a nemzetközi versenyen Fotó: Miskolczi Róbert 

Forgalomlassító sín az Anna-kútnál Fotó: Gyenes Kálmán 


